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Äldrerådet - Vanhusneuvosto 
 

Tid / Aika  26.1.2023 kl. / klo 14.02–16.06 
Plats / Paikka  Kosthålli kabinettet / kabinetti  

  
Ordinarie / Varsinainen 

 Marianne Isaksson-Heimberg, Ekenäs pensionstagare, 
      ordf. / pj 

 Frank Lindholm, Pojo pensionärer, viceordf. / varapj 
 Isa Forsbäck, Ekenäs pensionärer 
 Rauno Gillsten, Karjaan-Pohjan eläkeläiset 
 Bernhard Lundström, Tenala-Bromarf pensionärer 

 
 Marika Törnqvist-Björklund, Raseborgs stad 
 Harry Yltävä, Raseborgs stad 
 Tina Collan-Weber, Raseborgs stad, sekreterare / sihteeri 
 Jens Rosendal, Raseborgs stad (kl. 14.02–15.10) 
 Jeanette Bäckström, Raseborgs stad (kl. 14.02–15.10) 
 Lotta Lerviks, Raseborgs stad (kl. 14.02–15.10) 
 Fredrika Åkerö, Raseborgs stad (kl. 14.02–15.10) 

 
 

Ersättare / Varajäsen 
 Tor Werner, Karis pensionärer 

 
 Wiva Stenvall, Billnäs pensionärsförening 
 Anneli Böckerman, Karis svenska pensionstagare 
 Ann-Maria Grims, Karjaa-Pinjaisten eläkkeensaajat 
 Sven-Olov Ingelin, Österby pensionärer 

 
 Jan-Mikael Ekholm, Raseborgs stad 
 Mats Lagerstam, Raseborgs stad 

 

1. Presentation av och diskussion om servicesedelprocessen samt stadens övriga 
understöd (Jens Rosendal, Jeanette Bäckström, Lotta Lerviks, Fredrika Åkerö kl. 14.02–
15.10) 

o Jens och Jeanette presenterade den nya servicesedelprocessen och äldrerådet 
diskuterade och gav sina synpunkter på processen (bilaga) 

o Lotta informerade om stadens övriga understödsmöjligheter som föreningar 
kan ansöka om 

o Ansökningstiden för alla stadens understöd (även servicesedlar) är 1–28.2  
o På sidan fyrk.fi finns listat olika stiftelser/fonder föreningar kan ansöka om 

understöd från 
 
Palveluseteliprosessin esittely ja keskustelua sekä kaupungin muut avustukset (Jens 
Rosendal, Jeanette Bäckström, Lotta Lerviks ja Fredrika Åkerö klo 14.02–15.10) 

o Jens ja Jeanette esittelivät uuden palveluseteliprosessin, ja vanhusneuvosto 
keskusteli ja kommentoi sitä (liite). 

o Lotta kertoi kaupungin muista avustusmadollisuuksista, joita yhdistykset voivat 
hakea. 

o Kaupungin kaikkien avustusten (myös palvelusetelien) hakuaika on 1.–28.2.  
o Sivulla fyrk.fi on lueteltu eri säätiöt/rahastot, joista yhdistykset voivat hakea 

avustusta. 
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2. Stadsstyrelsens beslut 15.12.2022 § 480 Äldrerådets skrivelse om hyresfrågan för 
pensionärsföreningar (bilaga) 

o Diskussionen fördes delvis under punkt ett och ärendet är slutbehandlat för den 
här gången 

 
Kaupunginhallituksen päätös 15.12.2022 § 480 Vanhusneuvoston kirjelmä koskien 
eläkeläisyhdistysten vuokra-asiaa (liite) 

o Keskustelua käytiin osittain 1-kohdassa. Asia on tällä kertaa käsitelty loppuun. 
 
 

3. Statens näringsdelegations kampanj ”Bra mat och matglädje genom att äta 
tillsammans” (bilaga) 

o På förslag att pensionärsföreningarna tar ansvar för detta och skulle ordna 
gemensamma luncher samt ansöka om understöd av staden för ändamålet 

o Alla föreningar funderar på hur detta kunde förverkligas och meddelar Tina sina 
idéer senast 17.2.2023 för behandling på äldrerådets nästa möte 2.3 

 
Valtion ravitsemusneuvottelukunnan kampanja ”Hyvää ruokaa ja ruokailua yhdessä 
syöden” (liite) 

o Ehdotettiin, että eläkeläisyhdistykset vastaisivat tästä ja järjestäisivät yhteisiä 
lounaita sekä hakisivat kaupungilta tarkoitukseen avustusta. 

o Kaikki yhdistykset miettivät, miten tämä voitaisiin toteuttaa, sekä ilmoittavat 
Tinalle ideansa viimeistään 17.2.2023, jotta ne voidaan käsitellä 
vanhusneuvoston seuraavassa kokouksessa 2.3.2023. 

 
 

4. Svenska Synskadade i Västnyland r.f.:s brev gällande äldrevården samt färdtjänster 
(bilaga 2 st.) 

o Finns det något som äldrerådet kunde göra? 
o Marika berättade att åldersdiskrimineringen av olika stödfunktioner tagits upp i 

VFO handikappråd och de har påpekat om problemen i bl.a. färdtjänsterna 
genom en skrivelse till grundlagsutskottet och social- och hälsovårdsutskottet 

o Marika föreslår att äldrerådet skickar en skrivelse om färdtjänster till 
grundlagsutskottet och social- och hälsovårdsutskottet 

o Marika gör ett utkast baserat på det som framkommer i handikapprådets 
skrivelse, skickas till alla i äldrerådet för kommentarer/ komplettering och 
godkännande sker per e-post 

o Skrivelsen skickas sedan in och Tina meddelar de synskadade om åtgärden 
o En skrivelse gällande åldringsvården görs på nästa möte och skickas till VFO chef 

för äldreservicen 
▪ Gör gärna ett utkast som behandlas på nästa möte 2.3 

 
Svenska Synskadade i Västnyland r.f.:n kirjeet koskien vanhusten palveluja sekä 
kuljetuspalveluja (liitteet 2 kpl, ruotsiksi) 
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o Voiko vanhusneuvosto tehdä jotakin? 
o Marika kertoi, että hyvinvointialueen vammaisneuvostossa on otettu esille eri 

tukitoiminnoissa esiintyvä ikäsyrjintä. Kuljetuspalvelujen ongelmia on tuotu esiin 
mm. perustuslakivaliokunnalle sekä sosiaali- ja terveysvaliokunnalle osoitetussa 
kirjelmässä. 

o Marika ehdottaa, että vanhusneuvosto lähettää kuljetuspalveluja koskevan 
kirjelmän perustuslakivaliokunnalle sekä sosiaali- ja terveysvaliokunnalle. 

o Marika laatii vanhusneuvoston kirjelmän perusteella luonnoksen, joka 
toimitetaan vanhusneuvoston jäsenille kommentoitavaksi/täydennettäväksi. 
Hyväksyntä toimitetaan sähköpostitse. 

o Kirjelmä lähetetään sen jälkeen valiokunnille ja Tina ilmoittaa näkövammaisille 
toimenpiteestä. 

o Seuraavassa kokouksessa laaditaan vanhustenhuoltoa koskeva kirjelmä, joka 
lähetetään hyvinvointialueen vanhuspalvelupäällikölle. 

▪ Luonnos käsiteltäväksi seuraavassa kokouksessa eli 2.3.2023 
 
 

5. Övriga ärenden 
o Marika: Vad kan äldrerådet göra för att VFO infoblad skulle nå alla invånare i 

Raseborg? 
▪ Så mycket är på gång från alla håll så äldrerådet gör inget för tillfället 
▪ Frank och Marianne tar upp saken på VFO äldrerådets möte 8.2 

o Marika: Handikapprådet har gjort promenader i staden hur tillgängligheten 
fungerar på olika ställen (Svartå, Karis, Pojo och Ekenäs centrum)  

▪ Konstaterat många brister som tekniska nämnden beslutat att åtgärda 
efter hand 

▪ Äldrerådet uppskattar handikapprådets arbete 
o Frank: Äldrerådets mandatperiod byter 1.6.2023  

▪ Ersättarna skulle bli ordinarie och tvärtom, ifall inte föreningarna 
kommer överens om annat 

▪ De ordinarie medlemmarna pratar med sitt ersättarpar om 
fortsättningen och hämtar infon till nästa möte vem som fortsätter från 
1.6.2023 

o Marika föreslår att alla föreningars ordförande skulle träffas en gång per år för 
att diskutera aktuella ärenden 

o Marianne: Kaj Sjöblom, II viceordf i VFO äldreråd önskar besöka Raseborgs 
äldreråd för att bekanta sig med rådet och dess medlemmar 

▪ äldrerådet beslöt att vänta med beslutet när Kaj bjuds in till nästa möte 
 
Muut asiat 

o Marika: Mitä vanhusneuvosto voi tehdä, jotta kaikki raaseporilaiset saisivat 
hyvinvointialueen infolehden? 

▪ Kaikkialla on tekeillä niin paljon, joten vanhusneuvosto ei tee mitään 
tällä hetkellä. 
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▪ Frank ja Marianne ottavat asian esille hyvinvointialueen 
vanhusneuvoston kokouksessa 8.2.2023. 

o Marika: Vanhusneuvoston jäsenet ovat kävelleet kaupungissa todetakseen, 
miten esteettömyys toimii eri paikoissa (Mustio, Karjaa, Pohja ja Tammisaaren 
keskusta).  

▪ Todettiin useita puutteita, jotka tekninen lautakunta on päättänyt 
korjata ajan mittaan. 

▪ Vanhusneuvosto arvostaa vammaisneuvoston työtä. 
o Frank: Vanhusneuvoston toimikausi muuttuu 1.6.2023.  

▪ Varajäsenistä tulee varsinaisia jäseniä ja päinvastoin, elleivät yhdistykset 
toisin sovi. 

▪ Varsinaiset jäsenet keskustelevat varajäsentensä kanssa jatkosta ja 
ilmoittavat seuraavassa kokouksessa siitä, kuka jatkaa 1.6.2023 alkaen. 

o Marika ehdottaa, että kaikkien yhdistyksien puheenjohtajat kokoontuvat kerran 
vuodessa keskustelemaan ajankohtaisista asioista. 

o  Marianne: Kaj Sjöblom, hyvinvointialueen vanhusneuvoston II 
varapuheenjohtaja, haluaa vierailla Raaseporin vanhusneuvostossa sekä 
tutustua neuvostoon ja sen jäseniin. 

▪ Vanhusneuvosto päätti lykätä seuraavaan kokoukseen päätöstä Kaj 
Sjöblomin kutsumisesta. 

 
 

6. Nästa möte tisdag 2.3.2023 kl. 14.00 i Kosthålli kabinett 
Seuraava kokous tiistaina 2.3.2023 klo 14.00 Kosthållin kabinetti 


